
Ordföranderåd

11 oktober 2024



Program Ordföranderåd

13.00-13.05
Inledning av presidiet

13.05-13.45
Utvidgat strandskydd

13.45-14.10
Det offentligas roll i besöksnäringen 

14.10-14.20
Paus med fika

14.20-14.50
Rapport från Direktörsberedningen

14.50-15.30
Workshop sakområdesforum

15.30
Avslutning



Kultur- och bildningsforum

Kollektivtrafik och regionalt utvecklingsforum

Värmlandsrådet

Hälso- och sjukvårdsforum

Ordföranderådet

Politisk samverkansarena i Värmland sedan 2019-01-01

Politiska styrgruppen 
Nya perspektiv

Samverkansavtal Värmland

16 kommuner Region Värmland



Syfte samverkansavtal 
Värmland

● Upprätthålla långsiktig och 
strategisk planering för Värmland

● Gemensamma utvecklingsfrågor

● Ömsesidigt beroende av varandra 
för Värmland och värmlänningarnas bästa



Reflektioner och röster från utvärdering
Hälso- och sjukvårdsforum 12 september 2024

● Många politiker fått mycket ny kunskap, bra att kunskapen kommer fler politiker till del

● Saknar system för hur vi kan återföra kunskapen

● Svårt att få upp frågorna på agendan i kommunen, kan bero på vilken plattform man har som enskild förtroendevald
Och i de fall återrapportering sker till ex vis kommunstyrelsen/nämnd så stannar informationen där

● Behöver mer dialog och borde varit mer dialog i forumet, mindre information

● Bra att kunna utbyta idéer och tankar

● Alla behöver ta ansvar gemensamt för samverkan
Vore bra om tjänstepersoner från kommuner är mer involverade, men finns resursen/möjligheten?

● Viktigt att inte tappa bort sakområdet, viktiga frågor och en form behöver finnas

● Saknar ”verkstan”

● Förhålla sig till att det inte är ett beslutsforum



Reflektioner och röster från utvärdering
Kultur- och bildningsforum 3 oktober 2024

● Sakområdesforumet anses givande i att det har gett kunskap och insyn i regionens pågående processer vilket 
skickliggör förtroendevalda

● Roller - värdera vikten av att olika politiska företrädare från region och kommun är mer lika i sina roller, uppdrag följer 
med roll? Om det varit så skulle de mer kunnat bidra till ökat kollegialt lärande och nätverkande

● Kommunerna återkopplar på olika sätt; allt från rapporter till ks/nämnd, till sina politiska grupper till ingen återkoppling 
alls.
Svårigheter att återkoppla och ”koka ner” viktigaste informationen/frågorna som lyfts i forum. Oftast sker 
återkopplingen muntligen

● Förslag om att ha en årlig tvådagars konferens för att fånga upp frågor inom forumets område, bättre sätt att bygga 
relationer

● Hur gjorde vi med samverkan inom området före forumens tid?

● Eniga om att det givit oss kunskap samt möjligheter till dialog, men kopplingen till ”verkstad” anses svag. Svårt att peka 
ut konkreta förändringar

● Genom att lära oss om regionens frågor så kan vi bli bättre förtroendevalda i kommunala frågor



Reflektioner och röster från utvärdering
Kollektivtrafik- och regionalt utvecklingsforum 11 oktober 2024

● forumet  skulle kunna fungera som remissinstans.
● Värmlandsrådet finns, men ser inte så många fler forum. 
● Behöver vara en två-vägsdialog, förankra i hemkommun och sen till presidiet.
● Färre möten, fler strategiska beslut. Blir inte bra att kso lämnar efter halva mötet.
● Bra som det är
● Svårt att sortera vart frågor ska upp, utmaning att frågor lyfts i flera arenor. 
● Forum bör bestå,  osäker i vilken form.
● Demokratiska förankringen, en del får höra, andra inte, viktigt att fler får höra.
● Lista över vilka frågor som hanteras på vilka nivåer, förtroendearenor och tjänstemannanätverk efterfrågas
● Samverkansarenor behövs, oppositionen tappas om det hamnar endast  ordföranderådet.
● Återkoppling till kommunerna, finns på agendan i vissa kommuner, andra inte. Lite tid för rapportering, 

mer tid för dialog i KS
● Ledamöter i forum bör ha ungefärliga mandat
● Fundera på vad uppdraget som ledamot innebär, se vad det innebär i större sammanhang.
● Varit oklart vem mottagare av våra åsikter är
● Hur ska rätt personer i kommuner nås av återrapportering
● Kommuner måste ta större ansvar för att vara delaktiga i agendan, skicka in till presidiet
● Ta fram en arbetsordning för forumen så att återrapportering, beredning av ärende sker på samma 

sätt oavsett organisation



● Digital möten kan öka delaktigheten. 
● Minnesanteckningar, hur sprids dessa? Behövs det annan struktur av ledamöter för att fler ska kunna ta del? 
● Deadline inför preside för frågor
● Goda exempel från kommuner och region, lära av varandra och få inspiration
● Frågor i förväg innan forumsmöten
● Förslag att arbetsordning tas fram.
● Info på Ks har gett insikt att regionen inte bara är sjukvård. Har gett inspiration att leta efter mer information. Byggt relationer i forumet
● Kräver engagemang och intresse, verkstan är att något händer, inte bara prat. Rörelse framåt
● Saknar synlig koppling mellan verkasta´och beslut
● Gett inblick i kollektivtrafik, inte lika mycket i regional utveckling.
● Nätverkande med andra kommuner, får förståelse för varnadra även om vi har olika förutsättningar.
● Samordna från hela Värmlands sida, vara en enig röst på högre nivåer
● Verksta´är det vi gör nu, dialogutbyte
● Konkreta frågor är lättare att ta med hem
● Ska det var en arena där specifika sakfrågor diskuteras, inte väljas  över hel mandatperod för att sprida kunskap och demokratiska 

värden.



Check-in

Kolla så att varje bord har
✓ Post-it, pennor och 3 st A3
✓ Människor med olika perspektiv och erfarenheter
✓ Utse en person som är tidshållare och säkerställer att alla frågor hinner diskuteras på 

angiven tid
✓ Utse en person som ser till att alla i gruppen ges möjlighet att svara på frågeställningarna

Så här går det till
Ni får två frågor, de behandlas i tre steg

10 min 5-7 min2 min



Fråga 
Att diskutera –
Hur kan vi utveckla vår samverkan och hur/var ser du att de områden och de frågor 
som forumen hanterar idag ska ta plats i samverkan?

Plats för post-it



Tack för idag!
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